



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

14 تشرين أول (أكتوبر) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

An Arab City that Tops the World's Richest Cities in Terms of Capital Managed by Sovereign Wealth Funds

Abu Dhabi ranked among the world's richest cities in terms of capital managed by sovereign wealth funds, with \$1.7 trillion as of October 2024.

This value includes the assets of Abu Dhabi sovereign wealth funds such as the Abu Dhabi Investment Authority, Mubadala, Abu Dhabi Development Holding Company, Abu Dhabi Fund for Development, Tawazun, and the Federal Fund.

The six largest cities account for two-thirds of this wealth, followed by Abu Dhabi (home to the world's largest sovereign wealth fund), Beijing, Singapore, Riyadh, and Hong Kong, from which China manages its second sovereign wealth fund.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



مدينة عربية تتصدر أغنى مدن العالم من حيث رأس المال الذي تديره صناديق الثروة السيادية

حلت ابوظبي في المرتبة الأولى ضمن أغنى مدينة في العالم من حيث رأس المال الذي تديره صناديق الثروة السيادية، بواقع 1.7 تريليون دولار اعتباراً من أكتوبر/تشرين الأول 2024.

وتشمل هذه القيمة أصول صناديق أبوظبي السيادية مثل جهاز أبوظبي للاستثمار، ومبادلة وشركة أبوظبي التنموية القابضة وصندوق أبوظبي للتنمية، وتوازن والصندوق الاتحادي.

وتشكل أكبر ست مدن ثلثي هذه الثروة وتأتي بالصدارة مدينة أبوظبي تليها أوسلو (موطن أكبر صندوق ثروة سيادي في العالم)، ثم بكين وسنغافورة ثم الرياض وفي المرتبة السادسة هونغ كونغ التي تدير منها الصين صندوقها السيادي الثاني.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

World Bank: 18.6 Million Yemenis Suffer from Food Insecurity

A World Bank report revealed that food insecurity rates in Yemen have increased this year, with the number of affected people exceeding one million more, increasing the total number to about 18.6 million people suffering from this problem. According to the Bank's report discussing the modernization of food conditions in Yemen, 2024 saw a 6% increase in the number of people facing high levels of acute food insecurity compared to the previous year.

The World Bank showed that the cost of the food basket has risen to unprecedented levels as a result of the devaluation of the currency, the lack of purchasing power, and the high costs of fuel and agricultural inputs in areas under the control of the internationally recognized Yemeni government, which made "food unaffordable for many segments of the population, especially the most vulnerable."

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)



البنك الدولي: 18.6 مليون يمني يعانون من انعدام الأمن الغذائي

كشف تقرير للبنك الدولي، عن ارتفاع معدلات انعدام الأمن الغذائي في اليمن خلال العام الجاري، حيث تجاوز عدد المتأثرين حاجز المليون شخص إضافي، مما يزيد العدد الإجمالي إلى حوالي 18.6 مليون شخص يعانون من هذه المشكلة. وأفاد تقرير البنك الذي يناقش تحديث الأوضاع الغذائية في اليمن أن عام 2024 شهد ارتفاعاً بنسبة 6% في عدد الأشخاص الذين يواجهون مستويات عالية من انعدام الأمن الغذائي الحاد مقارنة بالعام السابق.

وأظهر البنك الدولي أن تكلفة سلة الغذاء ارتفعت إلى مستويات غير مسبوقة نتيجة انخفاض قيمة العملة، ونقص القدرة الشرائية، وارتفاع تكاليف الوقود والمدخلات الزراعية في المناطق الواقعة ضمن نفوذ الحكومة اليمنية المعترف بها دولياً، ما جعل "الغذاء غير ميسور التكلفة بالنسبة للعديد من شرائح السكان، خاصة الأكثر ضعفاً".

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

The Largest Budget in Algeria's History worth \$ 126 Billion

The Algerian government submitted to Parliament the draft budget law for the year 2025, which is the largest in the history of the state with a value of \$ 126 billion, and mainly included a reduction in some taxes, an increase in the state's social spending, measures to encourage free economic initiatives, encourage the establishment of economic activities in the southern and Saharan regions, and start preparations for the establishment of free zones with neighboring countries.

The government adopted the 2025 budget, the largest in the history of the country's budgets, with a total of \$ 126 billion, and more than the budget for the current year 2024, which amounted to the equivalent of \$ 113 billion, transfers and social spending represent 35.3% of this budget, in the context of what the government considers to enhance the social character of the state.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)



أكبر موازنة في تاريخ الجزائر قيمتها 126 مليار دولار

قدمت الحكومة الجزائرية الى البرلمان مشروع قانون موازنة العام 2025، والذي يُعد الأكبر في تاريخ الدولة بقيمة تصل إلى 126 مليار دولار، وتضمن في الأساس خفضاً لبعض الضرائب وزيادة الإنفاق الاجتماعي للدولة، وتدابير لتشجيع المبادرات الاقتصادية الحرة، وتشجيع إقامة الأنشطة الاقتصادية في مناطق الجنوب والصحراء، وبدء التحضير لإنشاء المناطق الحرة مع دول الجوار.

وتبنت الحكومة موازنة 2025، وهي الأكبر في تاريخ موازنات البلاد، بمجموع 126 مليار دولار، وبشكل يفوق موازنة العام الجاري 2024، والتي كانت بلغت ما يعادل 113 مليار دولار، تمثل التحويلات والإنفاق الاجتماعي نسبة 35.3% من هذه الموازنة، في سياق ما تعتبره الحكومة، تعزيزاً للطابع الاجتماعي للدولة.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

Passenger Traffic through Morocco's Airports Continues To Grow

The National Office of Airports (ONDA), the state company responsible for managing and operating Morocco's airports, revealed the results of travel traffic for the period between January and August, which were eye-catching with a jump of 18.6% year-on-year.

According to the bureau's data, the country's airports received more than 21.41 million passengers in the first eight months of this year. International air traffic recorded 19.18 million passengers, while domestic traffic increased by 26.82 percent year-on-year to more than 2.23 million passengers. Officials view 2024 as the year of returning travel to its pre-pandemic pace and possibly surpassing 2019 figures.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](#)



كشفت الشركة الحكومية المسؤولة عن إدارة وتشغيل الموانئ الجوية في المغرب، عن نتائج حركة السفر للفترة بين يناير وأغسطس الماضيين، والتي جاءت ملفتة للانتظار مع تحقيق قفزة مقدارها 18.6 في المئة بمقارنة سنوية. وبحسب بيانات المكتب، فقد استقبلت مطارات البلاد في الأشهر الثمانية الأولى من هذا العام أكثر من 21.41 مليون مسافر. وأفرزت حركة النقل الجوي الدولي تسجيل 19.18 مليون مسافر، فيما ارتفعت نسبة حركة السفر الداخلي بواقع 26.82 في المئة بمقارنة سنوية لتصل إلى أكثر من 2.23 مليون مسافر. وينظر المسؤولون إلى 2024 على أنه عام استرجاع حركة السفر إلى وتيرتها المعتادة كما كانت قبل الوباء وربما تتجاوز أرقام سنة 2019.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

Larger-Than-Expected Repercussions of Middle East Tension on Jordan's Economy

The International Monetary Fund (IMF) has warned that the persistence and expansion of conflict in the region has had a greater impact on Jordan's economy than expected when a \$1.2 billion loan program was approved in January.

These assessments came after a team of IMF staff led by Ron van Roden visited the capital, Amman, to discuss the 2024 Article IV consultations and the second review of the program approved by the IMF's Executive Board on January 10.

The IMF expects Jordan's economy to grow by 2.3 percent this year, offset by weaker domestic demand with a stronger net export performance, and expects growth to reach 2.5 percent next year.

In April, The IMF predicted that the country's GDP would grow this year by about 2.6 percent and three percent in 2025.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](#)

ارتدادات أكبر من المتوقع لتوتر الشرق الأوسط على الاقتصاد الأردني

حذّر صندوق النقد الدولي من أن استمرار الصراع في المنطقة واتساع رقعته أثرا على الاقتصاد الأردني أكثر مما كان متوقعا عند الموافقة على برنامج قرض بقيمة 1.2 مليار دولار في يناير الماضي.

وجاءت هذه التقييمات بعد زيارة فريق من موظفي الصندوق بقيادة رون فان رودن، العاصمة عمّان، لمناقشة مشاورات المادة الرابعة لعام 2024، والمراجعة الثانية للبرنامج الذي وافق عليه المجلس التنفيذي لصندوق النقد الدولي في العاشر من يناير الماضي.

ويتوقع صندوق النقد أن ينمو الاقتصاد الأردني بنسبة 2.3 في المئة هذا العام، مع تعويض ضعف الطلب المحلي بأداء أقوى في صافي الصادرات، كما يتوقع أن يبلغ النمو 2.5 في المئة خلال العام المقبل.

وكان صندوق النقد قد توقع في شهر أبريل الماضي أن ينمو الناتج المحلي الإجمالي للبلاد في العام الجاري بنحو 2.6 في المئة وثلاثة في المئة خلال عام 2025.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

